
Vážení milovníci přírody, 

Píšeme vám, protože současné hodnoty v řece Odře jsou natolik alarmující (viz níže), že - pokud se ve 
vypouštění nic nezmění - zažije říční systém v létě další vlnu úmrtí. Současně již chybí až 80 % ryb a mlžů.  

Zároveň se nám zdá, že veřejnost ani politici si dostatečně neuvědomují současnou situaci na řece ani 
masivnost nebezpečí, že se celý říční systém převrátí. 

Kde jsou opatření, která tomu mají zabránit? 

Možná můžete pomoci svým postojem a osvětou při záchraně řeky. 

S mnoha pozdravy 

Tým SaveOderDie 

 

Níže jsou uvedeny dva zdroje s hodnocením současných hodnot od polských odborníků na životní prostředí / 
vodu. 

1) From Prof Bogdan Wziątek (https://biography.omicsonline.org/poland/university-of-warmia-and-
mazury/bogdan-wzitek-838324), current situation: Salinity higher than in Oceans. 
https://m.facebook.com/story.php?story_fbid=pfbid02TDvSYewjdPFwZRDLJkLSRh3umhP3QZkaYtaZo8XtiiUX
uxeRt2TDcstdVuNDgzW3l&id=100005155180537 

2) Dr inż. Łukasz Weber - Spezialist für Umwelttechnik / Specjalista ds. inżynierii środowiska 
Słony Kanał Gliwicki... To co szokuje w wynikach z 29.11.2022 to: wysoki poziom przewodności - ponad 
6.500 uS/cm (dla porównania średnio roczna przewodność wody u ujścia Świny w Świnoujściu to ok... 

Překlad: Slaný kanál Gliwice ... 

Výsledky z 29. listopadu 2022 jsou šokující: 

- vysoká vodivost - více než 6500 uS/cm (pro srovnání, průměrná roční vodivost vody v ústí řeky Świna ve 
Świnoujście je asi 5200 uS/cm - v zóně vlivu mořské vody). 

- vysoký obsah chloridů a síranů - chloridy v korytě přesahují 1800 mg/l (průměrný obsah chloridů v ústí 
Svině je asi 1600 mg/l), 

- alarmující vysoká hodnota chlorofylu pro toto roční období (přes 270 ug/l) - pro srovnání, v současné době 
je chlorofyl v řece Odře, měřený na úrovni Słubic, asi 3 ug/l!!!!. 

V kanále se bohužel vyskytují i zlaté řasy.... Bylo jich tolik, že ani nebylo nutné vzorek koncentrovat, jak je to 
obvyklé při stanovení fytoplanktonu. 

Gliwický kanál je bioreaktorem - fyto-foto-bioreaktorem, kde se, jak je vidět, řasám daří velmi dobře i při 
této na toto roční období úžasné teplotě. 

Má někdo nějaké aktuální fotografie kanálu??? Vypadá to tak, jak naznačuje výzkum - tj. je vidět barva 
vody? 

Dobré je, že řasy účinně odstraňují dusík a fosfor, jejichž obsah je v kanálu velmi nízký. Bylo by dobré je 
účinně odstranit... 

Je děsivé si představit, co se stane na jaře, až se zvýší teplota a dostatek slunečního světla. 

 

https://www.facebook.com/100057592863160/posts/pfbid0twqtpECP2vxWk9RjCEBCD2nM4EQobPagfeWY
wjCa5GpS4kwBHvGD9d4W6Hs6XgMAl/ 

https://undine.bafg.de/oder/guetemessstellen/oder_mst_frankfurt.html?fbclid=IwAR2DmFmsZY-
Ino2TohQRrdUunWrxbRYqIwQkaEZDRZ7-XPlOHVqRzc-1W5s 

https://www.money.pl/gospodarka/na-odrze-znow-moze-dojsc-do-katastrofy-wskaznik-przekroczony-
dziesieciokrotnie-6836330446883520a.html 

https://www.facebook.com/groups/1266298647508931/permalink/1342622516543210/ 
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